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 Protokół nr 46/2022 

z posiedzenia Komisji Finansowo – Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 21 kwietnia 2022 r. w godz. od 15:30 do 17:00 

w sali 146 w Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1 oraz za 

pomocą środków porozumiewania się na odległość. 

 

Obecni członkowie Komisji:   

1. Andrzej Turowski  – Przewodniczący Komisji  

2. Jacek Roszkowski  – Wiceprzewodniczący Komisji – on-line 

3. Bogdan Bezdziecki – on-line 

4. Sylwester Cimochowski – on-line 

5. Jacek Niedźwiedzki  

6. Anna Ruszewska – on-line 

7. Łukasz Wojno  

 

W posiedzeniu udział wzięli:     

1. Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta      

2. Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta     

3. Wiesław Stelmach – Skarbnik Miasta      

4. Dorota Szczęsna – Nacz. Wydz. Spraw Społecznych i Zdrowia   

5. Małgorzata Włoskowska – Nacz. Wydz. Arch. i Gosp. Przestrzennej    

6. Adam Żywiczyński – Konserwator Zabytków    

7. Kamil Klimek – Radny Rady Miejskiej     

8. Anna Kuryło – Suwalska Rada Środowisk Katolickich   

9. Jan Walendzewicz – Suwalska Rada Środowisk Katolickich   

10. Mariusz Nowak – Suwalska Rada Środowisk Katolickich      

11. Eugeniusz Przybysz – Prezes PGK Spółka z o.o.   

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

 Przewodniczący Andrzej Turowski powitał zebranych i przypomniał, że porządek 

posiedzenia został przesłany wraz z materiałami komisyjnymi. Zapytał, czy radni chcą 

wnieść jakieś uwagi. Wniósł do porządku obrad dodatkowy punkt „10. Zaopiniowanie 

informacji na temat proponowanych przez PGK w Suwałkach Spółka z o.o. zmian i 

czasowym zawieszeniem niektórych połączeń”. 

 

Uwag i sprzeciwu nie wniesiono, wobec czego radni jednogłośnie przyjęli następujący 

porządek posiedzenia: 

 

Proponowany porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie Protokołu nr 44/2022 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 24 marca 2022 r. 
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2. Przyjęcie Protokołu nr 45/2022 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 30 marca 2022 r. 

3. Informacja z realizacji Programu „Suwalska Karta Mieszkańca”. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu ulicy Lotniczej w Suwałkach. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, znajdujących 

się na terenie Miasta Suwałki. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały o zmianie Uchwały Nr XLI/523/2022 Rady Miejskiej  

w Suwałkach z dnia 26 stycznia 2022 r. w sprawie przystąpienia do opracowania i 

realizacji programu polityki zdrowotnej „Kajtek – program dofinansowania do leczenia 

niepłodności metodą zapłodnienia pozaustrojowego dla mieszkańców Miasta Suwałki w 

latach 2022-2024”. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2022 rok. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2022-2040.  

9. Zaopiniowanie informacji na temat proponowanych przez PGK w Suwałkach Spółka  

z o.o. zmian i czasowym zawieszeniem niektórych połączeń. 

10. Wolne wnioski.  

 

Ad pkt. 1  

Przyjęcie Protokołu nr 44/2022 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 24 marca 2022 r. 

 

Przewodniczący Andrzej Turowski zapytał o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu. 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego protokół został przyjęty. 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie Protokołu nr 45/2022 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 30 marca 2022 r. 

 

Przewodniczący Andrzej Turowski zapytał o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu. 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego protokół został przyjęty. 

Ad pkt. 3 

Informacja z realizacji Programu „Suwalska Karta Mieszkańca”. 

– Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Komisja pozytywnie przyjęła Informację z realizacji Programu „Suwalska Karta 

Mieszkańca”. 

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu ulicy Lotniczej w Suwałkach. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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 Naczelnik M. Włoskowska przedstawiła plan ww. terenu, który posiada plan 

miejscowy a został wywołany przez jednego z właścicieli, który nie mógł zrealizować 

funkcji mieszkaniowej poniżej piętra. W związku z tym został opracowany nowy plan ww. 

terenu. Powstała nowa funkcja terenu, na którym można realizować same budynki 

mieszkalne jak i samoobsługowe, jak również o funkcji mieszanej. Zostały uporządkowane 

zasady podziału gruntów już w nowej formule planistycznej.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag oraz wniosków i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego rejonu ulicy Lotniczej w Suwałkach. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru, znajdujących się na terenie Miasta Suwałki. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

  

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag i wniosków i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji na 

prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru, znajdujących się na terenie Miasta Suwałki. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały o zmianie Uchwały Nr XLI/523/2022 Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 26 stycznia 2022 r. w sprawie przystąpienia do 

opracowania i realizacji programu polityki zdrowotnej „Kajtek – program 

dofinansowania do leczenia niepłodności metodą zapłodnienia pozaustrojowego dla 

mieszkańców Miasta Suwałki w latach 2022-2024”. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
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 Suwalska Rada Środowisk Katolickich: 1. J. Walendzewicz przedstawił 

stanowisko, które zostało przedstawione w dołączonym projekcie uchwały, który został 

przedłożony Radzie Miejskiej w Suwałkach. Zabrał głos w imieniu mieszkańców – 

katolików, którzy wyrażają swój sprzeciw i nie zgadzają się na finansowanie z budżetu 

miasta metody zapłodnienia pozaustrojowego „in vitro”.  

2. Anna Kuryło stwierdziła, że przedstawiony program „Kajtek” dyskryminuje pary, które 

decydują się na leczenie niepłodności w sposób etyczny. Wiele par ponosi bardzo wysokie 

koszty leczenia niepłodności, diagnostyki w tym zakresie i porad w prywatnych placówkach 

medycznych, co rodzi dodatkowe koszty.  

3. Mariusz Nowak dodał, że jako podatnik nie chce aby pieniądze z podatków uczestniczyły 

w wymienionym projekcie. Jako psycholog poinformował, że wiele par boryka się  

w związku z niepłodnością z problemami psychicznymi. Zaproponował, że jeśli miałby to 

być program leczenia i wspomagania rozrodu, to tylko na zasadach diagnostyki i wszelkiej 

wiedzy medycznej. Co zostanie ekonomicznie uzasadnione, ponieważ więcej par zostanie 

wyleczonych z bezpłodności.   

 Radny B. Bezdziecki podziękował za przybycie i wyrażenie swoich opinii  

i stanowiska w sprawie przedstawionego programu „Kajtek”, jak również procedowanej 

uchwały. Radny uważa, że nie jest to żaden program polityki zdrowotnej i nie jest to metoda 

leczenia bezpłodności. Dodał, że wprowadzając ww. program wyklucza się wiele par, które 

nie poddadzą się ze względów etycznych metodzie „in-vitro”, a z innych metod, które są 

również dostępne nie będą mogli skorzystać.  

 Radny J. Roszkowski podziękował za przybycie i poruszenie i omówienie tak 

ważnego tematu, który jest nie do przyjęcia ze względów moralnych jak i ekonomicznych.    

 Radny Ł. Wojno podziękował za przybycie Suwalskiej Radzie Środowisk 

Katolickich oraz poruszył kwestię ekonomiczną, gdzie wyłaniają się problemy związane  

z brakiem środków w budżecie miasta np. na komunikację miejską. Stwierdził, że nie jest 

to dobry czas ze względów ekonomicznych na podejmowanie takich decyzji. Zaproponował 

aby pozytywnie zaopiniować projekt przedstawionej uchwały przez Suwalską Radę 

Środowisk Katolickich.   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 4 radnych 

przeciw                                       – 3 radnych  

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały o zmianie Uchwały  

Nr XLI/523/2022 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 26 stycznia 2022 r. w sprawie 

przystąpienia do opracowania i realizacji programu polityki zdrowotnej „Kajtek – 

program dofinansowania do leczenia niepłodności metodą zapłodnienia 

pozaustrojowego dla mieszkańców Miasta Suwałki w latach 2022-2024”. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2022 rok. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

 Skarbnik W. Stelmach przedstawił i omówił zmiany planu dochodów oraz 

wydatków realizowanych na rzecz uchodźców z Ukrainy z funduszu poza budżetowego. 

Przedstawił główne zwiększenie dotyczące strony dochodowej. Poinformował, że miasto 

otrzymało dofinansowanie na rewitalizację budynku I LO im. Marii Konopnickiej  

w Suwałkach, jest to połowa kwoty o jaką wnioskował samorząd. Miasto otrzymało dotację 

celową na dodatki osłonowe wypłacane przez Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie. Wydatki 

związane z projektem „Senior Plus” – na modernizację budynku przy ul. Zastawie 38  

na Klub Seniora i finansowanie wydatków związanych z funkcjonowaniem ww. klubu.  

W dziale 853 omówił wydatki z funduszu pomocy Ukrainie. Omówił stronę wydatków  

o zwiększenie na lokalny transport, zwiększenie wydatków na remonty ulic.  Poinformował, 

że miasto otrzymało promesę dotyczącą sfinansowania budowy miasteczka bezpieczeństwa 

ruchu drogowego przy jednej ze szkół, rozbudowa stacji (zwiększenie liczby stacji) roweru 

miejskiego „SUWER”. Nastąpiło zwiększenie wydatków dot. robót publicznych na 

sfinansowanie 11 stanowisk pracy w Zarządzie Dróg i Zieleni, które będą dedykowane dla 

uchodźców z Ukrainy. Skarbnik przedstawił zadanie inwestycyjne wyodrębnione z budżetu 

miasta, jest to zadanie dot. modernizacji, rewitalizacji elewacji Ratusza Miejskiego. 

Zmiany dotyczą również kwalifikacji wydatków w zakresie pomocy uchodźcom z Ukrainy. 

Skarbnik poinformował, że zostaną przedstawione przed sesją autopoprawki, które dotyczą 

wprowadzenia po stronie dochodów związanych z wypłatą szkód komunikacyjnych oraz 

dochodów uzyskanych przez OSiR z tytułu świadczonych usług w zakresie pomocy 

Ukraińcom czyli usług w zakresie zapewnienia miejsc noclegowych oraz wyżywienia.  

 Radny A. Turowski zapytał jak przedstawiają się sprawy finansowe w mijającym  

I kwartale? W. Stelmach odpowiedział, że po stronie dochodowej – podatek od 

nieruchomości jest realizowany w zaplanowanych wysokościach. Z PITu utrata dochodów, 

w porównaniu z tymi, które zostały osiągnięte przed zmianą tj. obniżeniem stawki PITu.  

To znaczy, że do budżetu miasta nie wpłynie kwota 30 mln. zł.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 5 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 2 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

miasta na 2022 rok. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
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Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Miasta Suwałki na lata  2022-2040.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

  

 Skarbnik W. Stelmach poinformował, że zmiany wynikają ze zmian w budżecie 

miasta na 2022 r. Zmiany w załączniku nr 2 „Wykaz przedsięwzięć do WPF: polegają na: 

urealnieniu limitów wydatków i limitu zobowiązań przedsięwzięć pn.: obsługa programu 

CZYSTE POWIETRZE, modernizacja budynków Urzędu Miejskiego przy ul. Noniewicza 

71 i Mickiewicza 1. Zmiany polegają również na urealnieniu limitów zobowiązań 

przedsięwzięć pn.: Suwalska Karta Mieszkańca, dofinansowanie bieżącej działalności 

placówek wsparcia dziennego, dofinansowanie działalności Klubów Seniora, prowadzenie 

placówki zapewniającej opiekę oraz wsparcie osobom nietrzeźwym i bezdomnym, 

prowadzenie Centrum Informacji Turystycznej.  

 Radny A. Turowski przy jakiej szkole będzie miasteczko ruchu drogowego?  

 Radna A. Ruszewska poinformowała, że miasteczko ruchu drogowego będzie przy 

Szkole Podstawowej Nr 11 w Suwałkach.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 5 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 2 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata  2022-2040.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad pkt. 9 

Zaopiniowanie informacji na temat proponowanych przez PGK w Suwałkach Spółka  

z o.o. zmian i czasowym zawieszeniem niektórych połączeń. 

– Informacja stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

 Radny B. Bezdziecki czy przedstawione wyliczenia obejmują dojazdy do ogródków 

działkowych? Prezes E. Przybysz odpowiedział, że w ostatnim akapicie objęte są wszystkie 

propozycje. Redukcja przejazdów w weekendy to oszczędności około 250 tys. zł., do 

ogródków działkowych około 38 tys. zł. oraz zmniejszenie kosztów wynagrodzeń dwóch 

pracowników, którzy zostali by przesunięci do innych prac to koszt około 10 tys. 

zł.(miesięcznie). Radny B. Bezdziecki zapytał gdzie ww. pracownicy zostaną zatrudnieni? 

E. Przybysz odpowiedział, że pracownicy zostaną przesunięci do prac inwestycyjnych na 

cmentarzu. 

 Radny Ł. Wojno czy zmniejszy się ilość kilometrów o połowę w związku  

z przejazdem linii nr 14 we wszystkie dni tygodnia, jeden kurs w porze rannej i jeden 

popołudniu? Prezes E. Przybysz odpowiedział, że dowóz pasażerów do ogródków 
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działkowych Malwa w okresie ogródkowym wynosi 11 tys. zł. (miesięcznie), w związku z 

tym oszczędność miesięcznie wyniosła by 5.500 zł.  

 Radny J. Roszkowski zapytał jaki może być okres czasowy zmniejszenia pracy 

przewozowej w PGK? Prezes E. Przybysz zależy to od organizatora komunikacji miejskiej 

tj. od Miasta Suwałki. Przede wszystkim dotyczy to okresu zwiększonych cen paliwa. Na 

pewno po tym okresie powinno wszystko wrócić do wcześniejszych kursów. Na dzień 

dzisiejszy spółka nie jest w stanie odpowiedzieć jak długo może nastąpić takie zawieszenie 

mogłoby mieć miejsce. 

 Radny J. Niedźwiedzki wyraził swoje zaniepokojenie ograniczeniem przejazdów do 

ogródków działkowych, ponieważ dotyczy to osób starszych, powstały nowe budynki 

mieszkalne, dzieci jeżdżą do szkoły. Poinformował, że będzie rozmawiał z Prezydenta 

Miasta Suwałk między innymi w tej sprawie.  

 Radny B. Bezdziecki dodał, że takie ograniczenia w przejazdach wzbudzają duże 

niezadowolenie wśród mieszkańców i należałoby się nad tym problemem mocno 

zastanowić.  Skala wygenerowanych oszczędności nijak się ma do skali niezadowolenia, 

które wzbudzi wśród mieszkańców miasta.  

 Radny J. Niedźwiedzki zapytał czy jest możliwość dodatkowych kursów linii nr 2 

na plażę do Starego Folwarku w okresie wakacyjnym np. w weekendy? Poprosił  

o rozważenie takiej propozycji oraz wstępną kalkulację kosztów.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania Informacji. 

Głosowanie nad Informacją: 

za pozytywną opinią głosowało – 3 radnych 

przeciw                                       – 1 radny   

wstrzymało się od głosu             – 3 radnych 

 

Komisja pozytywnie przyjęła Informację na temat proponowanych przez PGK  

w Suwałkach Spółka z o.o. zmian i czasowym zawieszeniem niektórych połączeń. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 14 do protokołu 

 

Ad pkt. 10 

Wolne wnioski.  

 

 Radny B. Bezdziecki – pierwsze pytanie dotyczy łącznika ulicy Muzycznej z ulicą 

Kościuszki na jakim jest etapie? Drugie pytanie dotyczy skali podwyżek w ZBM TBS. 

Spółka z o.o. ? Prezydent R. Rynkowski odpowiedział, że na chwilę obecną nie posiada 

takich informacji, w związku z tym odpowiedzi udzieli w innym terminie. 

 

 Skarbnik Miasta W. Stelmach przekazał jakie kwoty na dzień dzisiejszy zostały 

wydatkowane są środków budżetu na sfinansowanie pobytu uchodźców z Ukrainy oraz 

pomocy humanitarnej jaka została udzielona dla Miasta Tarnopol, na ogólną kwotę  

1 miliona 201 tys. zł. w kategoriach: zakwaterowanie – 965 tys. zł., transport – 17 tys. zł., 

szkolenie, zakup kamizelek, zdjęcia do nadania numeru pesel – 19 tys. zł. i pomoc 

humanitarna dla Tarnopola – 200.515 tys. zł. 
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Wniosków nie zgłoszono.  

Przewodniczący podziękował wszystkim za obecność i merytoryczne głosy w dyskusji 

oraz zakończył posiedzenie Komisji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

Przewodniczący  

Komisji Finansowo-Budżetowej 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Andrzej Turowski 

 

 

 
Protokół sporządziła: Elżbieta Polańska 

 

Gł. specjalista w Biurze Rady Miejskiej 
     Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


